
Kázání Boží hod, Bystřička, Růžďka 25.12. 2023  Jasná znamení spásy
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Introit:  Neboť tak Bůh miloval  svět,  že  Syna svého dal,  aby žádný kdo v Něho věří,
nezahynul, ale měl život věčný.
Píseň 483                       Modlitba                                                     Čtení: Mt 1, 17-25
Píseň 479                                                                                Text kázání: Mt 2, 1-15 
Milí přátelé, bratři a sestry, 

příběh o narození Pána Ježíše Krista, o vtělení Božího Syna do světa, je téměř neuvěřitelný.
Početí  z Ducha svatého, několikeré zjevení  andělů s jasnými pokyny a pro různé postavy,
betlémská hvězda, za kterou jdou mudrci, aby se poklonili Mesiáši, přesná dávná proroctví o
místě narození a další a další znamení. 

Přemýšleli  jste,  milí  přátelé,  někdy  nad  tím,  proč  narození  Pána  Ježíše  provázelo  tolik
zvláštních okolností? Myslím, že jedním z důvodů je, aby lidé v Ježíši rozpoznali pravého
Mesiáše. Aby rozpoznali tu jedinou správnou cestu ke spáse a k věčnému životu. 
  Neboť je mnoho cest, které nabízí spásu, je spousta různých náboženství. I ta přináší svůj
příběh a údajnou záchranu. Jenže v žádném se Bůh nestal člověkem a sám neodčinil lidskou
vinu. Kristus ano. V jiných náboženstvích si člověk záchranu musí nějak vydobýt či zasloužit.
Nějak se jí  dobrat.  Vystoupat  k Bohu, a  to je v podstatě  nemožné.  Naproti  tomu v Kristu
přichází záchrana seshora a zadarmo! A to je úžasně osvobozující! A zároveň stačí tak málo.
Stačí v Ježíše Krista uvěřit jako ve svého Pána a Spasitele. Stačí uvěřit, že v Něm jsou mi
odpuštěny všechny nepravosti. Neboť tak Bůh miloval svět, že Syna svého dal, aby žádný
kdo v Něho věří, nezahynul, ale měl život věčný. 
  A tak, aby byl Boží Syn rozpoznán a Bohem Otcem označen, aby lidé věděli, v koho mají
věřit ke své záchraně, přichází Ježíš na svět přeci jen jinak, než ostatní lidé. I odešel potom
jinak. Nejenže byl ukřižován za naše hříchy místo nás, ale byl také vzkříšen, vystoupil na
nebe, aby usedl po boku svého Otce v nebesích. Mluvíme-li o Vánocích, musíme mluvit i o
Velikonocích.  To k sobě prostě  patří.  Nebyly-li  by Vánoce,  nebyly by ani  Velikonoce.  A
nepřišel-li by Bůh do světa a v těle člověka, nemohl by být místo nás ani potrestán. On ale
přišel, aby vzal naše nepravosti na sebe. On vymazal dlužní úpis, který svědčil proti nám.
Svou obětí v těle. To byl jeho hlavní úkol na Zemi. Proto přišel. Díky Bohu a Jeho jasným
znamením, tak můžeme směle prohlásit: Bůh přišel do světa, aby nás spasil. Bůh se v Kristu
sklonil,  aby byl s námi,  A tak platí  to,  co bylo dávno prorokováno:  Hle,  Bůh je s námi,
Immanuel!   
  Dovolte mi však, bratři a sestry, abych se dnes s vámi zamyslel nad některými mesiášskými
znameními, které doprovázela narození Pána Ježíše Krista:

1) Početí z Ducha svatého. Do té doby se něco takového nestalo! A od té doby taky ne! Je
to něco jedinečného, co už se nebude nikdy opakovat. To je jasné označení Božího Syna. A
chtěl-li by někdy někdo mluvit o jiných takových početích, bude to vždy založeno na lži. A
při druhém příchodu Ježíš přijde přece jinak, ve veliké slávě, za doprovodu andělů, rozzáří se
obloha, a každé koleno tehdy poklekne a každý jazyk vyzná: On je Pán! Je zde ale ještě
jiný  důvod,  proč  byl  Ježíš  počat  z Ducha  svatého.  Protože  nemohl  být  počat  ze  semene
pomíjitelného,  padlého,  pokřiveného a narušeného hříchem. My všichni  lidé jsme se díky
dědičnému hříchu, už od Adama, v hříchu narodili. Odloučeni od Svatého Boha. A z toho si
nedovedeme pomoci.  Jsme padlé  stvoření,  a  z toho nám nemůže pomoci  žádný člověk.  I
kdyby byl jakkoliv zbožný a šlechetný, je však zrozen ze stejného semene jako ostatní lidé.
Z tohoto  pádu  nás  může  zachránit  jen  Ten,  kdo  je  zrozen  ze  semene  nepomíjitelného,
nenarušeného, prostě svatého. Ježíš je  pravý Bůh a pravý člověk. Jak ubozí jsme to lidé!
Kdo nás vysvobodí z tohoto těla smrti? Jedině Bohu buď dík skrze Ježíše Krista, Pána
našeho!  (Ř 7,24-25).

2) Několikeré zjevení andělů s jasnými pokyny a pro různé postavy.  Když Pán Ježíš
přichází  do  světa,  není  zde  žádán.  V padlém světě  vládne  zlo,  lest  a  násilí.  Jakoby bylo
zřetelně vidět z těchto příběhů, kdo vlastně se snaží tahat za nitky tohoto odporu, kdo že to
střádá lsti, jak zničit Boží plán záchrany člověka. Není to Herodes, pak ani Pilát, ani žádná
jiná zmanipulovaná loutka.  Ale sám neviditelný lhář,  který se bravurně umí  převlékat za



anděla  světla. Je  to  satan.  Padlý  archanděl  Lucifer,  který  se  Bohu  vzepřel,  a  proto  je
odsouzen k věčné smrti. Vítězstvím Pána Ježíše Krista na kříži je definitivně poražen. A už
v našem  příběhu,  pak  i  dále,  je  vidět,  že  prozíravý  Bůh  to  co  chce  vykonat,  vykoná.
Zvěstování  andělů přichází  vždy o krok napřed,  než přichází  zlo. A pro nás  je  to  velké
povzbuzení.  Svěřujeme-li  svůj  život  Kristu,  nemusíme se bát.  On nás  provede.  I  těžkými
věcmi. Dává nám své Slovo a Boží Ducha. Je dobré Mu proto naslouchat a nechat se jím vést.
Zvlášť když budeme stát před důležitým rozhodnutím, je dobré se ptát, Pane, kde mne chceš
mít?  A naslouchat. Mnohého můžeme pak být uchráněni, a z mnohého těžkého pak vyvedeni.
Vezměte si Josefa. Byl zasnouben s Marií, a najednou se dozví, že čeká dítě. V tehdejší ještě
umravněné společnosti, to byla veliká hanba. Josef je postaven před těžké rozhodnutí. Nechce
Marii vystavit veřejné hanbě, jak žádali tehdejší mravy, ale po této události,  nemá radši
v úmyslu si ji ani vzít. Volí kompromis. Chce jí propustit potají. Zde Josef pochybil, a proto
zasahuje Bůh, aby uvedl věci tak, jak je Jeho vůle. A tu mne napadá otázka. Kolikrát každý
z nás  se  dostává  do  těžce  řešitelné  situace?  A kolikrát  volíme  kompromis?  A kolikrát  si
vyčítáme, že jsme zase vedle? Že jsme sešli z cesty Páně? Že jsme zase něco pokazili? Neboj
se člověče, toliko věř. Svěřuješ-li své počínání do rukou Božích, a dal-li jsi svůj život Kristu,
věz, že On sám vede tvé kroky, a za včas tě usměrňuje, dřív než bys měl padnout. On zná tvé
srdce, tvé pochybení, On má zavčas pro tebe přichystané nové řešení, i když ty sám jsi selhal.

3)  Betlémská hvězda.  Astronomové sami vypočítali,  že v té době musela být na obloze
nebývale zřetelně viděna kometa opisující svou dráhu. Další skutečnost potvrzující pravost
evangelia.  Pro nás je to ale také jednoznačným důkazem, že Hospodin,  je Pánem hvězd i
celého vesmíru. Taková je Jeho nesmírná vesmírná velikost.

4) Mudrci  od východu.  Je velice  pravděpodobné,  že  tito  muži  byli  zástupci  některých
tehdejších  východních  náboženských  směrů.  Pro  nás  je  určitě  povzbudivé  vědět,  že  tato
náboženství nedají plnohodnotný smysl života člověku. Nenaplní jej, nedají člověku pokoj.
Smíření s Bohem. Radost z odpuštění, z ospravedlnění, ze spásy a věčného života. I mudrci
hledali  něco  víc  až  našli.  Znám  několik  lidí,  kteří  takto  hledali.  A  nebyli  spokojeni.
Vyzkoušeli kdeco. Jógu, astrální božstva, buddhismus, horoskopy, věštby. Někteří se v tom
tápání plácají  dodnes. Ale někteří ne, protože našli Krista. Spočinuli tak v pravém Bohu a
nalezli  v Něm život a pokoj. Mudrcové se štráchali  přes celou Asii.  Až u Betléma se jim
podařilo spočinout a nalézt pokoj, neboť nalezli Mesiáše. Věřím, bratři a sestry, že nastane
den, kdy všechna světová náboženství budou muset pokleknout a přiznat moc Ježíši Kristu.
Při Jeho druhém a slavném příchodu.

5) Proroctví. Mnohá biblická proroctví vypovídají o Kristu, nezávisle na sobě, a v časovém
odstupu mnoha století.  A nebylo lehké v nich najít jednotu. Vždyť jedno mluví, že Mesiáš
bude z Betléma, druhé z Egypta, třetí z Nazaretu. A tak bychom mohli pokračovat. Rozpor za
rozporem. Ale když přichází Kristus, vše je najednou uvedeno v jednotu a v plnost. Vše je
najednou jasné. Bydlel v Nazaretu, narodil se ale v Betlémě, a do Egypta se s rodiči musel
utéct. Jedině v Kristu můžeme rozumět Písmu, jedině v Kristu nám bude vše jasné, jedině
v Kristu můžeme jít tím správným směrem k věčnému životu.

Bratři  a sestry, přeji  vám do dalších dní,  abyste ve svém životě zakoušeli  obnovu skrze
Ducha svatého a  byli  Mu otevření.  Dále vám přeji  jistotu,  že i  když pochybíte,  Bůh vás
nenechá padnout, ale má nové řešení. Přijměte také ujištění, že nejste ve vesmíru a ani na
světě ztraceni a sami. Nehledejte obohacení a zpestření svého života v jiném duchovnu, vše
co potřebujete ke zbožnému životu, naleznete jen u Krista, a jedině s Ním nebudete nikdy
bezradní. V Něm také naleznete pokoj. Vyprošuji pro vás, abyste mohli každý den zakoušet
Boží blízkost a směle tak prohlásit: Hle, Bůh je s námi, Immanuel!  Amen.

 Píseň 497
Modlitba, Večeře Páně (písně 463, 464)
Slovo poslání: Na světě byl, svět skrze něj povstal, ale svět ho nepoznal. Přišel do svého

vlastního, ale jeho vlastní jej nepřijali. Těm pak, kteří ho přijali a věří v jeho jméno, dal moc
stát se Božími dětmi. ( J 1, 10-12)

Požehnání: A milost Pána Ježíše Krista a láska Boží, dar i účastenství Ducha svatého, budiž
a zůstávej se všemi vámi. Amen. Píseň 482


